
— Уважаеми проф. Без
редни, позволете да се обър
на към Вас с традиционния 
въпрос към гостите на фести
вала „Мартенски музикални 
дни“ — с какви чувства идва
те в Русе?

— Многократно съм бил в

— Оркестърът има вече 22-го 
дишна биография, а аз ра
ботя с него трета година, За 
мед това е трудно, но много 
интересно. Камерният орке
стър е доказал своята висока 
класа — в него всеки музи
кант е солист, а не просто ор-
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ВСЯКО ИДВАНЕ В БЪЛГАРИЯ 
Е ПРАЗНИК ЗА НАС!

РАЗГОВАРЯМЕ С Н. А. НА РСФСР ПРОФ. ИГОР С. БЕЗРОДНИ, ГЛАВЕН ХУДОЖЕС1ВЕН РЪКОВОДИТЕЛ

И ДИРИГЕНТ НА МОСКОВСКИЯ КАМЕРЕН ОРКЕСТЪР

България — първия път през 
1949 г., а последния — преди 
досег години, когато свирих 
в Русе с филхарл,окичен ор
кестър под диригентството на 
Добрин Петков. Харесвам ва
шия град — той с красив п 
уютен, затова и сега приетиг 
нах с голяма радост. Москов
ският камерен оркестър също 
е бил тук преди няколко го
дини и е участвувал във ва
шия фестивал. II всички сме 
единодушни, чс русенската 
публика разбира и обича му
зиката — това е публика, за 
каквато всеки музикант меч-

Лз лично участвувам за пър 
ви път във фестивала „Мар
тенски музикални дни“. но 
много съм слушал от колеги 
те ои за него като за фести
вал с големи традиции, конто 
вече заема видно място в ме 
ждуиародния музикален жи
вот. За това са ми разказва 
ли и Тихон Хренников, с кой 
то поддържам тесни творчес
ки контакти, и солистът Миха 
ил Хомицер, и други. А се
га особена чест п радост за 
нас е Да участвуваме в музи 
кален пра пик, посветен на Ю 
ва крупно събитие във ваша 
та страна — чествуването на 
35-годишннната на Социали
стическата революция!

— Проф. Безродни, бихте 
ли разказали за работата си с 
Московския камерен оркестър 
и за впечатленията си от бъл
гарските произведения, които 
ще изпълните на фестивала? 

кестраит, и това определя го
лемите му възможности и бо 
гатия репертоар.

Намирам за прекрасно това, 
че всеки състав, който участ
вува във вашия фестивал, из
пълнява н български творби. 
Навярно за публиката е из
ключително интересно да чуе 
как се интерпретират от чуж 
Дестран1ните оркестри произве 
домия, които тя вече познава. 
От друга страна, това много 
допринася да се популяризира 
българската музика. В пър
вия си концерт иие ще из
пълним Концерт за струнен 
квартет и струнен оркестър от 
Марин Големиинов, а във вто
рия -- Симфония № 4 от Лю 
бомпр П пиков. Тези произве
дения по могат да бъдат срав 
няваии, защото всяко е инте 
ресно но свой начин. Но тряб 
ва да кажа, че и двете имат 
ценим качества — написани са 
с високо майсторство, отлича
ват се с богата емоционал- 
пост и с оригинална форма 
Съжалявам, че получихме но 
тите със закъснение и имахме 
твърде малко време за под
готовка. Но работата пад 

тези творби, макар и на
прегната, бе за нас удо
волствие. Двете произведения 
ще бъдат вече в нашия ре
пертоар, за.напред ще ги из
пълняваме и в Съветския съ 
юз. и в чужбина, и уверен 
съм, още по-добре.

— Моля Ви, споделете свое 
то мнение за съвременната бъл 
гарска музика и за бъдещите 

контакти на ръководения от 
Вас оркестър с нея.

— Познавам стила на бъл 
гарската композиторска шко
ла, следя нейното развитие. 
Като цигулар съм свирил ця 
лото творчество на Панчо Вла 
дигеров, известни са ми Лю 
бомир Пипков и Марин Голе
ми нов като едни от най-голе- 
мите български композитори, а 
също Александър Райчев, Ве
селин Стоянов, Димитър Пет
ков и др.

В българската музика осо
бено ценя фолклорната основа, 
грижливото отношение към на 
родностиите музикални тради 
цпи. Смятам, че тяхното май 
сторско разработване на съв 
ременно ниво е един от наи- 
резултатните начини на ком
позиране. Затова съвременна
та българска музика с нейните 
характерни ритми звучи тем
пераментно, сърдечно, естест 
вено — качества, които всеки 
музикант високо цени.

Камерният оркестър има мно 
го планове, предстоят ни ре
дица гастроли из целия свят. 
Но винаги, когато бъдем по 
канени, ше идваме в Бълга
рия с радост. От една стра
на, тук ни привлича професи 
оналният интерес — у вас има 
хубави музикални традиции, 
плодотворна атмосфера за ра
бота, първокласни композитори, 
и изпълнители. Но не по-ма- 
ловажен е и емоционалният 
момент в нашите творчески 
връзки, чисто човешката сим 
патия, която изпитваме към 
вас, българите. Допадат ни ва 
шата висока интелектуалност,

искреност, сърдечност и естест 
веност. Затова всяко идване в 
България е празник за нас!

Разговора проведе
Красимира ВАСИЛЕВА


